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Zápis z jednání Komise životního prostředí a odpadového 

hospodářství  

 
 

Zápis č. 3/ 2023 

Termín : 25.9.2023, 17.00 hod 

Místo : Městský úřad Úvaly, Arnošta z Pardubic 95, 250 82 Úvaly 

Rozdělovník : členové komise 

Přítomní členové  : Ing. Jindřiška Pilná, Miloslav Kolařík, Ing. Jitka Maco, Mgr. Jan 

Špaček, Zuzana Arazim Dolejší 

   

Hosté  : Ing. Renata Stojecová, Bc. Miloš Ulrich,  

Omluveni : Petr Urban, Mgr. Jaromíra Borecká 

Zapisovatel : Daniela Jahnová  

 

Stav přítomných  

 

V 17.00 hod bylo přítomno 5 členů komise životního prostředí a odpadového 

hospodářství, zasedání bylo oficiálně zahájeno.  

 

Program jednání   

Paní Ing. Jindřiška Pilná, jako předsedkyně komise zahájila jednání komise životního 

prostředí a odpadového hospodářství. V tuto chvíli bylo přítomno 5 členů komise 

životního prostředí a odpadového hospodářství. Komise je usnášeníschopná. Paní Pilná 

přivítala členy komise a seznámila přítomné členy komise s programem jednání pro 

komisi životního prostředí a odpadového hospodářství.  

 

 

Bod Předmět 

 

1) Činnost Technických služeb města Úvaly 

2) Park „Skřivan“ – koncepční studie  

3) Péče o veřejný prostor 

4) Plevel – postřik nebo mechanické odstranění  

5) Ostatní  

 

Byl zahájen program jednání komise životního prostředí a odpadového hospodářství.  

 

 

1) Činnost Technický služeb města Úvaly  

 

Tento bod byl přesunut na další komisi životního prostředí.  
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Text usnesení č. 10/2023 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí.  

Pro 5 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

 

2) Park „Skřivan“ – koncepční studie 

 

Paní Pilná na úvod seznámila členy komise s bodem č. 2 a předala slovo paní Stojecové, 

která členy komise seznámila s návrhem studie zahradně-architektonických úprav – 

„Parčík Skřivan – Úvaly“, kterou vypracoval doc. Ing. Lukáš Štefl, PhD. 

 

Tento park je navržen na pozemku města parc. č. 3584/1, parc. č. 3584/2 a parc. č. 

3855/1.  Jedná se o koncept úpravy stávajícího stavu. Pozemky jsou v současné době bez 

údržby a zarostlé náletovou vegetací.  

 

Na pozemku je navržena probírka náletových dřevin a celkové provzdušení a 

zpřehlednění prostoru. V prostoru bude zachována dominantní dubová alej. Územím je 

navržena procházková trasa, která vede touto alejí vzrostlých dubů na slunný luční 

parter, v jehož centru se tyčí olšový háj a několik solitérních stromů.  

 

Podél vysekané pěšiny v lučním trávníku je navrženo umístění několik prvků – sedací 

dřevěné trámy (hranoly), agility prvky pro psy a tzv. skřivaní hnízda, která upomínají na 

jméno původního majitele i přírodní charakter místa s celkovou atmosférou divočiny.  

 

  

Diskuse: 

P. Kolařík: Jedná se o území, které se nachází v zátopové oblasti. Dvakrát do roka 

jezdíme na pozemek s motorovou pilou.  

Pí. Stojecová: Je nutné zkoordinovat stezku s obsluhou kanalizačního řadu.  

Pí. Maco: Dotaz na umístění lávky přes výmolu.  

Pí. Stojecová: Nelze vybudovat lávku oficiálně, která by neměla stavební povolení a 

nebyla nad stoletou vodu. 

Pí. Stojecová: Aniž by pan Štefl věděl, jak by se park mohl jmenovat, nazval tento park 

jako „Parčík Skřivan Úvaly“ a u tohoto názvu bychom měli zůstat. Mohli bychom se 

shodnou na názvu parku „Park Skřivan“.  

Pí. Stojecová: Projektová dokumentace stála 9000,- Kč.  

Pí. Maco: Kdo bude udržovat park. 

Pí. Stojecová: Jedná se o extenzivní park. Oslovila jsem pana ředitele z Technických 

služeb o spolupráci s údržbou. Můžeme požádat také o spolupráci s údržbou i různé 

spolky. Můžeme také přidat ruku k dílu a zorganizovat brigádu.  

Pí. Maco: Údržba parku by měla být koordinovaná a měl by být odborný dozor.  

Pí. Maco: Kvůli pejskařům by tam měl být umístěn odpadkový koš. 

Pí. Stojecová: Naučme lidi, aby po sobě nezanechávali nepořádek.  

Pí. Stojecová: V současné době nejsou na vybudování parku finanční prostředky. 

Požádáme Technické služby o přípravné práce.  
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Pí. Stojecová: Můžeme oslovit pana Štefla a zajít se do parku společně podívat.  

 

 

Text usnesení č. 11/2023 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství:  

1. bere tento bod programu na vědomí,  

2. podporuje tento projekt, 

3. souhlasí se zahájením realizace parku v období 

vegetačního klidu prostřednictvím odboru životního 

prostředí a územního rozvoje.  

Pro 5 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

 

3) Péče o veřejný prostor 

Paní Pilná na úvod seznámila členy komise s bodem č. 3 a předala slovo paní Stojecové. 

Jedná se o zamyšlení se nad motivací občanů k tomu, aby se zajímali o své okolí a 

pomohli s údržbou veřejného prostoru, jako je např. plevel, který jsme nestihli uklidit. 

 

Diskuse: 

Pí. Maco: O co se přesně jedná, chceme ušetřit náklady za úklid. 

Pí. Stojecová: Je to o dobrovolnosti každého z nás, který bydlí v domě nebo v bytě a 

chce pomoci uklidit své okolí.  

Pí. Stojecová: Do Života Úval byl uveřejněn článek, jak řešit sousedské vztahy a také jak 

se postarat o veřejné prostranství. 

P. Špaček: Jediné co funguje, je příklad. 

P. Ulrich: Zveřejňování článků v Životě Úval jsme již zkoušeli.  

 

 

Text usnesení č. 12/2023 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství a 

bere tento bod na vědomí a navrhuje motivovat občany 

k úklidu veřejného prostranství prostřednictvím článku do 

Života Úval a zprávou přes portál občana.    

Pro 5 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

 

 

4) Plevel – postřik nebo mechanické čištění  

Paní Pilná seznámila členy komise s bodem č. 4 a předala slovo paní Stojecové, která 

sdělila, že tento bod přímo souvisí s bodem č. 3) Péče o veřejný prostor.  

 

Technické služby provádějí v některých ulicích chemický postřik proti prorůstajícímu 

plevelu v komunikacích, společně s mechanickým odstraňováním plevele.   
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Technické služby se také všemi možnými způsoby snažily likvidovat plevel, ale nic se 

neosvědčilo.  

 

Diskuse: 

Pí. Maco: Přiznám se, že by mě toto osobně nenapadlo. Komunikace s lidmi je důležitá.  

P. Špaček: Kvůli plevelu, dochází k destrukci asfaltu na silnicích.  

Pí. Stojecová: Týká se to i chodníků.  

P. Špaček: Můžeme to ukázat přímo na příkladu od nás, fotografií odstranění plevelu 

před a fotografií potom.  

Pí. Pilná: Nemělo by smysl udělat podobnou akci, jako je Ukliďme naše Úvaly, tak např. 

„Ukliďme naše chodníky“, nebo „Zkrášleme si naše okolí“.  

Pí. Stojecová: Mohli bychom úklid chodníků přidat do akce: „Ukliďme naše Úvaly“.   

P. Ulrich: Na základě iniciativy občanů proběhl úklid v ulici Maroldova a Nerudova.  

Pí. Maco: Mohli bychom vyhlásit soutěž: „Kdo má nejhezčí ulici“ nebo „Kdo má nejhezčí 

chodník“. 

P. Ulrich: Nedovedu si to představit v praxi, jak to budeme posuzovat. 

P. Ulrich: Přál bych si, aby se nepoužíval chemický postřik, ale aby si po celých Úvalech 

každý dvakrát do roka uklidil chodník u svého domu.  

Pí. Maco: Oslovil už někdo úvalské spolky? Je to nejjednodušší oslovit organizaci, která 

již funguje. 

P. Ulrich: Nechceme, abychom si zvykali, že za nás bude uklízet někdo jiný.  

Pí. Dolejší: Třeba by pomohla nabídka města, že každý 3. víkend v měsíci bude přistaven 

v ulici kontejner.  

P. Ulrich: Technické služby organizují celoročně úklidové kolečko.  

P. Špaček: Je to opravdu o tom uklidit si pár metrů před svým domem.  

P. Ulrich: Můžeme informovat občany i zprávou přes portál občana.  

  

Text usnesení č. 13/2023 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství a 

bere tento bod na vědomí a navrhuje motivovat občany 

k úklidu veřejného prostranství prostřednictvím článku do 

Života Úval a zprávou přes portál občana.   

Pro 5 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

5) Ostatní 

1) Podnět pana Grünwalda k problematice neviditelnosti skleněných ploch pro 

ptáky, kteří do nezabezpečených skel nádraží a většinou po nárazu zahynou. 

 

- v Úvalech se jedná nejčastěji o skleněné stěny na nádraží a na zástavce autobusu 

v Radlické čtvrti.  

 

Diskuse: 

Pí. Stojecová: Musíme si říct, kolik ptáčků takto zemře. 

Pí. Pilná: Bohužel k úmrtí ptáků takto dochází poměrně často.  

Pí. Maco: Mám polepené všechny skleněné plochy na svém domě.  

 

Text usnesení č. 14/2023 Výsledek hlasování 
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Komise životního prostředí a odpadového hospodářství a 

bere tento bod na vědomí a navrhuje zahájit jednání a 

oslovit ROPID a Správu železnic k zabezpečení skleněných 

ploch proti náletům ptactva.   

Pro 5 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

2) Rybí naučná stezka – jedná se o nabídku zbudovat rybí naučnou stezku u vodní 

plochy v katastru našeho města, jejímž průvodcem by byl kapřík Metlík. Jedná se o 10 

cedulí, které návštěvníkům (zejména dětem) zábavnou formou přiblíží život pod 

hladinou našich vod.  

Vybudováním naučné stezky by naše město získalo tyto přidané hodnoty: 

- posílení turistického ruchu 

- zásluha na vzdělání dětí v oblasti vody a životního prostředí 

- záštitu hlavní postavy oblíbených dětských knih.  

 

Diskuse: 

P. Ulrich: Už bych to odmítl jen z toho důvodu, že je tam spoustu chyb.  

Pí. Maco: Měli bychom to diskutovat s Rybářským svazem v Úvalech, jedná se o rybníky 

v Úvalech, které jsou v jejich správě.  

Pí. Pilná: Nelíbí se mi grafická úprava. Můžeme udělat ve spolupráci s rybáři a mladými 

rybáři pár tabulek k našim rybníkům.  

Pí. Stojecová: Na příští komisi můžeme pozvat rybáře a prodiskutovat s nimi vytvoření 

naučných tabulek o životě v oblasti vody a životního prostředí.  

 

Text usnesení č. 15/2023 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí a nesouhlasíme 

s realizací rybí naučné stezky.   

Pro 0 

Usnesení bylo přijato  Proti 5 

Zdržel se 0 

 

 

 

 

Jednání bylo ukončeno v 18:25 hod.  

Zapsala: Daniela Jahnová 

Ověřila:  Ing. Jindřiška Pilná   


